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VERSLAG van de vergadering van het dagelijks bestuur van de ISD Bollenstreek, 

gehouden op woensdag 5 oktober 2022  
 

AANWEZIG  de heer D.T.C. (Dennis) Salman, lid en voorzitter  
mevrouw J.A.C. (Jolanda) Langeveld, lid 
de heer J. (Jan) van Rijn, lid en plv. voorzitter  

                                  mevrouw E.W.A. (Elsbeth) Koek, lid 
de heer R.J. ’t Jong, secretaris  

 mevrouw C.A.M. (Elian) Cozijn, notulist 
 
mevrouw R.G.E. (Reny) Wietsma-Biesbroek (portefeuillehouder Wmo 
Teylingen) 

   
1. Opening, mededelingen en vaststelling agenda 
Voorzitter heet iedereen van harte welkom en in het bijzonder mevrouw Wietsma die voor het eerst 
aanwezig is. Omdat in Teylingen de portefeuille Sociaal Domein verdeeld is over twee wethouders zal 
zij het dagelijks bestuur bijwonen. Bij besluitvorming heeft ze alleen geen formele stem.  
Er zijn geen mededelingen. 
Aan de agenda is een notitie over ‘Schuldregeling en aanvullende energietoeslag’ toegevoegd. Deze 
notitie en de agendapunten premie collectieve aanvullende zorgverzekering en verruiming 
energietoeslag hebben met elkaar te maken en worden als laatste besproken. 
De agenda is met deze toevoeging vastgesteld.  
 
2. a Verslag dagelijks bestuur van 25 augustus 2022 
 
Tekstueel 
Het dagelijks bestuur heeft het verslag ongewijzigd vastgesteld. 
 
Naar aanleiding van: 
Bladzijde 2 (agendapunt 6): Naar aanleiding van de begrotingswijziging 2022-II heeft dat intern in 
Teylingen tot een discussie geleid, omdat niet duidelijk is wat het effect daarvan is in relatie met de 
BUIG-budgetten. De praktijk is dat de ISD aangeeft wat de ISD nodig heeft. Verder is het aan de 
gemeenten om een helder advies te schrijven met de financiële consequenties, omdat gemeenten de 
budgetten krijgen. Bestuurders van HLT zijn daar alert op, omdat de ISD daar verder niets aan kan 
doen. Bestuurders geven aan dat de onduidelijkheid mogelijk komt door de eigen ambtelijke 
advisering.  
Bladzijde 2 (agendapunt 6): De ISD beschikt over de uitnuttingslijst. De Pgb’s’ variëren van € 1.393 tot 
€ 72.800. Er is zelfs een hoog Pgb waarvan slechts 22% is uitgegeven. De vraag is dan wel ‘was de 
indicatie wel goed of wordt de noodzakelijke zorg niet gegeven.’  
Mevrouw Langeveld heeft met Voor ieder 1 gesproken over de hoge uitgaven Jeugd. Zij kennen de 
lijsten niet en hebben geen beeld van de indicaties en de uitputting van de budgetten. Belangrijk is dat 
inhoud en financiën bij elkaar komen, zodat er meer inzicht komt waarom sprake is van 
onderbenutting en mogelijk onnodige verhoging van de budgetten. Daarnaast is het goed dat ieders  
rol in het belang van de kwetsbare doelgroep helder is. De ISD heeft een goed systeem en kan 
gevraagde data leveren, maar dat geldt nog niet voor alle organisaties. Belangrijk is dat helder is wat 
nodig is en wat mogelijk is. Het dagelijks bestuur stelt voor om een gezamenlijk gesprek te plannen 
met het dagelijks bestuur, de ISD, bestuurder Provalu en nieuwe directeur Voor ieder 1. Het dagelijks 
bestuur bespreekt deze suggesties in het Bestuurlijk Overleg Sociaal Domein van 6 oktober 2022. 
De ISD vindt het jammer dat Voor ieder 1 destijds niet heeft gekozen voor hetzelfde systeem 
(Zorgned) als de ISD en bestuurders sluiten zich daarbij aan.  
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3. Lijst van toezeggingen 
De lijst van toezeggingen is besproken en geactualiseerd. 
Toezegging 2020-11 (Convenant en fonds voorkomen huisuitzettingen): Staat geagendeerd.  
Toezegging 2022-06 (vraag over bewindvoerders): ISD mag geen lijst maken, maar heeft via de 
communicatie wel aandacht gevraagd voor het belang van een goede bewindvoerder. Onderdeel van 
het beleidsplan Schuldhulpverlening is dat de ISD het zelf kan gaan doen. Het kan klanten niet 
verplicht worden omdat via de ISD te laten uitvoeren.  
Toezegging 2022-08 (hoe omgaan met klanten bepaald gedrag): staat gepland voor het informele 
overleg met het MT van de ISD.  
Toezegging 2022-09 (Uitnuttingslijsten Jeugd): Zijn bij de ISD beschikbaar.  
Toezegging 2022-10 (Evaluatie bijzondere bijstand): Planning volgt nog. En de vraag is gesteld wie 
daarbij betrokken worden. (noot notulist: planning 1e kwartaal 2023)  

Toezegging 2022-11 (Verruiming energietoeslag): staat geagendeerd.  
  
4. Ingekomen stukken en overzicht besluiten beleidsstukken 2021 en 2022 

 
4.a Ingekomen en uitgaande stukken 

Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van het overzicht.  
 
b. Overzicht beleidsstukken 
Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van het overzicht.    
De afstemmingsverordening is in Noordwijk in de raad geweest en in de overige gemeenten staat 
deze gepland voor de komende raad.  
 
5. Openbare vergadering algemeen bestuur van 7 november 2022 
Het dagelijks bestuur gaat akkoord om de vergadering te annuleren. Het volgende algemeen bestuur 
staat gepland voor 12 december 2022 en dan staat de begrotingswijziging 2022-II op de agenda.  
 
6. Collectieve aanvullende zorgverzekering 2023 
Het dagelijks bestuur heeft de opties besproken en vindt het belangrijk dat zoveel mogelijk inwoners 
aanvullend verzekerd en daarmee goed verzekerd blijven. Na een overweging heeft het dagelijks 
besloten om ook komend jaar een indexering toe te passen. Reden hierbij is dat de deelnemers nog 
steeds tegen een voordelig tarief verzekerd blijven en dat daarnaast ook de Zorgtoeslag verhoogd 
wordt en de uitkeringen stijgen met 10%. Het blijft lastig dat het dagelijks bestuur nu een besluit moet 
nemen over de indexering en de premies en daarmee ook de kosten voor de gemeenten pas later 
bekend gemaakt worden. Maar nu niet indexeren is een te groot risico voor de toekomst.  
Voor doelgroep tot 120% van het sociaal minimum zijn diverse regelingen beschikbaar. Het dagelijks 
bestuur maakt zich vooral zorgen voor de doelgroep die overal net buitenvalt. 
Zodra de premies bekend zijn zorgt de ISD voor de communicatie.  
Het besluit wijkt af van het advies van de Cliëntenraad om dit jaar geen indexering toe te passen. 
Binnenkort heeft voorzitter weer een regulier overleg met de Cliëntenraad. Het dagelijks bestuur stelt 
voor om in het 1e kwartaal van 2023 een gesprek te plannen met de Cliëntenraad en het dagelijks 
bestuur.  
 
7. Vervoer Wmo dagbesteding locatie Bernardus 
Secretaris heeft de aanleiding van het voorstel toegelicht, omdat dit al jaren speelt en vaker in het 
dagelijks bestuur is besproken. Eerder heeft het dagelijks bestuur ook andere acties ingezet. Het 
dagelijks bestuur heeft het voorstel en de opties besproken en heeft besloten om voor optie A te 
kiezen. Motivatie hierbij is dat eerder al een onderzoek naar de kostprijs heeft plaatsgevonden en de 
tarieven zijn verhoogd. Daarnaast is het goed om met de mensen het gesprek aan te gaan en kijken 
of er andere mogelijkheden zijn zoals bijvoorbeeld automaatje Teylingen. In uitzonderlijke gevallen 
kan altijd naar maatwerk gezocht worden. Optie A past bij de ‘normalisatie’ van de Wmo.  
 
8. Convenant en fonds ter voorkoming van huisuitzettingen 
Het dagelijks bestuur heeft het voorstel besproken. Het convenant bestaat al jaren en ondanks 
vroegsignalering via Vroeg Eropaf blijft dit convenant nog wel nodig. 
Het convenant heeft betrekking op afspraken met de woonstichtingen om zelf actief inwoners met 
huurachterstanden te melden bij de ISD. Bij Vroegsignalering zijn landelijk met meer partijen 
convenanten afgesproken zoals zorgverzekeraars en nutsbedrijven. De ISD krijgt maandelijks lijsten 
van inwoners met betalingsachterstanden en schrijft deze mensen aan of gaat onaangekondigd op 
huisbezoek. Het dagelijks bestuur vindt het belangrijk dat de deelnemers zich aan het convenant 
houden en hoort graag als woonstichtingen zich daar niet aan houden. Als dat het geval is maken ze 
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dat bespreekbaar in hun overleg met de woonstichting. De ISD komt over zes maanden met een korte 
evaluatie hoe het proces loopt. Het is positief dat in de ISD-gemeenten weinig huisuitzettingen 
plaatsvinden. Het dagelijks bestuur vindt het belangijk dat partijen elkaar bij problemen tijdig opzoeken 
en niet wachten tot het (bijna) te laat is. Dat geldt zeker voor woonstichtingen.  
Het dagelijks bestuur heeft besloten om de partijen van het convenant een brief te sturen waaruit blijkt 
dat zij het convenant en de naleving daarvan belangrijk vinden en ondersteunen. De ISD zorgt voor de 
brief. Het dagelijks gaat verder akkoord met het voorstel.  
De evaluatie van Vroeg Eropaf volgt nog. De vraag is ook gesteld of het mogelijk is om Vroeg Eropaf 
meer onder de aandacht te brengen. De ISD pakt dat op.  
 
9. Energietoeslag 
Het dagelijks bestuur heeft het voorstel over de mogelijke verruiming van de energietoeslag en de 
opties besproken. Het is een bevoegdheid van het dagelijks bestuur om hier een besluit over te 
nemen. Naast het voorstel is de actuele stand van zaken van het aantal aanvragen en toekenningen 
uitgereikt. Redenen van de afwijzingen zijn te hoog inkomen, student of doordat gevraagde 
bewijsstukken niet ingeleverd worden. Daarnaast past de ISD in bijzondere situaties en incidenteel al 
maatwerk toe.  
Het dagelijks bestuur heeft het voorstel om de doelgroepen te verruimen van 120% naar 130% en de 
opties voor de bedragen en het voorstel van een  maatwerkbudget van € 100.000 besproken. 
Er zijn grote gemeenten die hebben de doelgroep verruimd naar 150%, maar die krijgen vaak naar 
verhouding meer geld van het Rijk. Als gemeenten meer uitgeven dan het Rijksbudget dan komen die 
meerkosten voor eigen rekening.  
Het dagelijks bestuur vindt het belangrijk om de inkomensgrens te verruimen naar 130% en een 
maatwerkbudget beschikbar te stellen. Om in aanmerking te komen moet de aanvrager meer 
bewijsstukken inleveren, zodat de noodzaak aantoonbaar is en moet deze openstaan voor hulp en 
advies. Het dagelijks bestuur vindt het belangrijk dat de ISD de toekenningen uit het maatwerkbudget 
goed bijhoudt per gemeente en hoe vaak daarvan sprake is. Over de hoogte van de energietoeslag 
voor de doelgroep 130% van het sociaal minimum was de meerderheid voor het totale bedrag van € 
1.300,-. Een aantal bestuurders heeft behoefte om dit voorstel ook nog even in het college te 
bespreken en daar binnen een paar dagen op terug te komen. Het dagelijks bestuur streeft naar 
uniform beleid voor de ISD-gemeenten. (noot notulist: op 10 oktober 2022 is het dagelijks bestuur unaniem akkoord 

gegaan om ook aan de verruimde doelgroep het volledige bedrag van € 1.300 te geven.) 

In de toekenningsbrief verwijst de ISD ook naar de energiebesparende maatregelen van de 
gemeenten. De ISD komt uiterlijk maandag 10 oktober 2022 met een concept raadsbrief over de 
verruiming van de energietoeslag. Nadat de raadsbrief naar de raden is verstuurd volgt de externe 
communciatie. (noot notulist: 6 oktober 2022 is de conceptraadsbrief naar het dagelijks bestuur gestuurd en 11 oktober 

2022 naar de raden). Bij dit agendapunt heeft het dagelijks bestuur ook het nagezonden voorstel 
‘doelgroep Schuldregeling en aanvullende enrgietoeslag’ besproken. Het dagelijks bestuur is met dit 
voorstel akkoord gegaan. Dat betekent dat we bij deze doelgroep kijken naar het beschikbare 
inkomen en niet naar het inkomen dat iemand heeft.  
De ISD verwerkt de genomen besluiten in de uitvoeringsregels voor de Energietoeslag ISD 
Bollenstreek versie 2022-3 en zorgt dat deze gepubliceerd worden. Ook het dagelijks bestuur 
ontvangt deze uitvoeringsregels per e-mail. (noot notulist: 12 oktober 2022 per e-mail verstuurd)  

Mensen die een aanvraag indienen moeten zich formeel identificeren via paspoort of ID-bewijs. Het 
dagelijks bestuur gaat akkoord dat dit bij uitzonderingen ook een rijbewijs mag zijn.   
Voor het dagelijks bestuur van 17 november 2022 agendeert de ISD de actuele stand van zaken 
aanvragen/toekenningen energietoeslag met daarbij het verzoek om maatwerk apart bij te houden.  
 
10. Saneringskredieten schulddienstverlening en Collectief Schuldregelen 
Het voorstel voor de saneringskredieten is een van de ambities uit het beleidsplan 
Schuldhulpverlening 2022-2025.  Het dagelijks bestuur heeft het voorstel besproken en gaat akkoord 
met de invoering van de saneringskredieten. Tijdens het onderzoek kijkt de ISD of een 
saneringskrediet de beste oplossing is, omdat dit niet voor iedereen mogelijk is. De ISD is namelijk 
intermediar tussen schuldeisers en schuldenaar. De insteek van de ISD is saneringskrediet, tenzij dat 
niet passend is. Het dagelijks bestuur stelt het op prijs als tijdens het onderzoek zoveel mogelijk naar 
het persperctief van de inwoner wordt gekeken. Het dagelijks bestuur vindt de invoering van de 
saneringskredieten een mooi initiatief en dit besluit past binnen het armoedebeleiid waar gemeenten 
mee bezig zijn. Het dagelijks bestuur probeert het voorstel zo snel mogelijk op de raadsagenda te 
krijgen, zodat de invoering snel kan plaatsvinden. De ISD zorgt voor een passende aanbiedingsbrief 
en stuurt het voorstel via de colleges naar de raden toe. (noot notulist: brief is 10 oktober 2022 verstuurd)  

Een van de ambities uit het beleidsplan Schulhulpverlening zijn de netwerkbijeenkomsten. In 
Noordwijk vinden die wel plaats, maar in HLT zijn die vertraagd. 
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11. Wat verder ter tafel komt/Rondvraag 
 

Stand van zaken Wet inburgering 

Het dagelijks bestuur heeft kennisgenomen van de notitie, die op verzoek van mevrouw Langeveld is 
opgesteld. Het dagelijks bestuur heeft naast cijfers ook behoefte aan hoe de uitvoering van de  
Wet inburgering daadwerkelijk gaat. Afgesproken is dat de ISD over 3-4 maanden voor het dagelijks 
bestuur met een evaluatie komt.  Evaluatie wordt aan de lijst van toezeggingen toegevoegd. 
 
Uitnodiging Platform Fraudebescherming  
De leden van het dagelijks bestuur hebben allemaal de uitnodiging ontvangen. Namens de  
ISD gemeenten gaat de heer Van Rijn naar deze bijeenkomst toe. 
 
Schuldregeling en aanvullende energietoeslag 
Het dagelijks bestuur heeft bij de bespreking van de verruiming van de energietoeslag dit voorstel 
meegenomen en is daarme akkoord gegaan.  
 
Rondvraag 

De heer Van Rijn geeft aan dat Hillegom de voorwaarden voor de Individuele inkomenstoeslag wil 
verruimen conform Lisse en Teylingen en vraagt of dit proces zo spoedig mogelijk geregeld kan 
worden. Het dagelijks bestuur vindt het geen probleem als dit voorstel per e-mail wordt verstuurd. 
(noot notulist: de ISD heeft 12 oktober 2022 het voorstel verstuurd en het dageljjks bestuur is daarmee 
akkoord gegaan. Voorstel ligt nu voor de verdere besluitvorming in Hillegom).    
 
Aldus vastgesteld in de vergadering van het dagelijks bestuur d.d. 17 november 2022 
 
De voorzitter,       De secretaris, 
D.T.C. Salman                                                               R.J. ‘t Jong 


